
Protokół Nr …/2023 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 20 lutego 2023 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołów Komisji z dnia 22.09.2022 r.; 17.10.2022 r.; 21.11.2022 r. 

4. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040; 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku; 

3) uchylenia Uchwały nr LV/417/2022 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 28 czerwca 2022 r.  

w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Gołdap dotyczących budżetu obywatelskiego; 

4) zmiany Uchwały Nr XLII/333/2021 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 28 września 2021 r.  

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gołdap; 

5) zmiany Uchwały Nr XLII/334/2021 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 28 września 2021 r.  

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów; 

6) określenia górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz za usługi opróżniana zbiorników bezodpływowych lub osadników  

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych; 

7) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  

na terenie Gminy Gołdap na rok 2023”. 

5. Wolne wnioski 

 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Wioletta 

Anuszkiewicz. 

Powitała członków komisji, pracowników urzędu, gości oraz media.  

Poinformowała, iż wszystkie komisje mają kworum. 

 

Do pkt 2  

 Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła porządek posiedzenia. 

 Do porządku uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz zapytała członków Komisji czy mają uwagi do przesłanych 

protokołów Komisji z dnia 22.09.2022 r.; 17.10.2022 r.; 21.11.2022 r. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie przyjęcie protokołów Komisji z dnia 

22.09.2022 r.; 17.10.2022 r.; 21.11.2022 r. 

Komisje w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęły protokoły z posiedzeń Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Zofia 

Syperek dołączyła do spotkania. 

  

Do pkt 4 

1) i 2) 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 

2023– 2040 oraz projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów w rozdziale 

75814 „Różne rozliczenia finansowe” zwiększa się plan dochodów o kwotę 52 885,00 zł w związku  



z otrzymanymi środkami na finansowanie lub dofinansowanie, zwrot wydatków, zwrot kosztów dot. realizacji 

zadań na rzecz pomocy Ukrainie – jednostki oświatowe ( Szkoła Podstawowa Nr 1 w Gołdapi 2 227,60 zł, 

Szkoła Podstawowa Nr 2 w Gołdapi 3 847,10 zł, Szkoła Podstawowa Nr 5 w Gołdapi 20 455,10 zł, Szkoła 

Podstawowa Nr 3 w Gołdapi 26 355,20 zł). W rozdziale 80103 „Oświata i wychowanie” zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 29 000,00 zł w związku z wpłatami za wychowanie przedszkolne przekraczające wymiar 

zajęć bezpłatny. W rozdziale 85219 „Ośrodki pomocy społecznej” na wniosek Dyrektora Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Gołdapi zwiększa się plan dochodów o kwotę 5 568,38 zł – są to nadpłaty z rozliczeń rocznych 

za 2022 roku PIT4 oraz nadpłaty ZUS oraz likwidacja depozytu z tytułu odprawy pośmiertnej i innych 

wynagrodzeń po śmierci pracownika. W rozdziale 85295 „Pozostała działalność” zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 24 490,00 zł w związku z: 

- kwota 3 600,00 zł- wypłata świadczeń obywatelom Ukrainy; 

- kwota 1 000,00 zł – wypłata zasiłku okresowe i celowego obywatelce Ukrainy; 

- kwota 19 890,00 zł – środki na wypłatę dodatku elektrycznego. 

W rozdziale 90005 „Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu” zwiększa się plan dochodów o kwotę 

450,00 zł – środki za wydanie zaświadczenia osobom fizycznym o wysokości przeciętnego miesięcznego 

dochodu przypadającego na jednego mieszkańca, który złożył wniosek o dofinansowanie w WFOŚiGW  

w Olsztynie (program „Czyste powietrze”). Plan dochodów zwiększa się per saldo o kwotę 112 393,38 zł. 

Proponuje się zmiany w planie wydatków w  rozdziale 02001 „Gospodarka leśna” na wniosek Kierownika 

Wydziału GPO dokonuje się przesunięcia między §§ o kwotę 1 142,00 zł dostosowując plan do rzeczywistych 

potrzeb (środki z rozdziału 70005). W rozdziale 75405 „Komendy powiatowe Policji” na wniosek Kierownika 

Wydziału WA zwiększa się plan wydatków o kwotę 30 000,00 zł z przeznaczeniem na fundusz wsparcia Policji 

w celu zakupu samochodu osobowego segment C w wersji oznakowanej. Źródłem pokrycia są środki  

z rozdziału 75023 oraz ze zwiększenia dochodów. W rozdziale 80101 „Szkoły Podstawowe”, w rozdziale 

80104 „Przedszkola”, w rozdziale 80149 „Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji 

nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych  

i innych formach wychowania przedszkolnego”, w rozdziale 85404 „Wczesne wspomaganie rozwoju dziecka” 

dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej dostosowując plan do poprawnej klasyfikacji budżetowej 

wynikającej z rozporządzenia sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów  

i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych. W rozdziale 80195 „Pozostała działalność” 

zwiększa się plan wydatków o kwotę 52 885,00 zł w związku z otrzymanymi środkami na finansowanie  

lub dofinansowanie, zwrot wydatków, zwrot kosztów dot. realizacji zadań na rzecz pomocy Ukrainie – 

jednostki oświatowe ( Szkoła Podstawowa Nr 1 w Gołdapi 2 227,60 zł, Szkoła Podstawowa Nr 2 w Gołdapi  

3 847,10 zł, Szkoła Podstawowa Nr 5 w Gołdapi 20 455,10 zł, Szkoła Podstawowa Nr 3 w Gołdapi  

26 355,20 zł). W rozdziale 85295 „Pozostała działalność” zwiększa się plan wydatków o kwotę 24 490,00 zł 

w związku z : 

- kwota 3 600,00 zł- wypłata świadczeń obywatelom Ukrainy; 

- kwota 1 000,00 zł – wypłata zasiłku okresowe i celowego obywatelce Ukrainy; 

- kwota 19 890,00 zł – środki na wypłatę dodatku elektrycznego. 

W rozdziale 85219 „Ośrodki pomocy społecznej” na wniosek Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Gołdapi zwiększa się plan wydatków o kwotę 5 568,38 zł – są to nadpłaty z rozliczeń rocznych  

za 2022 roku PIT4 oraz nadpłaty ZUS oraz likwidacja depozytu z tytułu odprawy pośmiertnej i innych 

wynagrodzeń po śmierci pracownika. W rozdziale 85502 „Domy pomocy społecznej” zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 450,00 zł – środki za wydanie zaświadczenia osobom fizycznym o wysokości przeciętnego 

miesięcznego dochodu przypadającego na jednego mieszkańca, który złożył wniosek o dofinansowanie 

w WFOŚiGW w Olsztynie (program „Czyste powietrze”). Zgłosiła autopoprawkę do przesłanego projektu 

uchwały: W rozdziale 75702 „Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek oraz innych 

zobowiązań jednostek samorządu terytorialnego zaliczanych do tytułu dłużnego - kredyty i pożyczki” 

dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej (z § 8070 na § 8110).Plan wydatków zwiększa się per saldo  

o kwotę 112 393,38 zł. Plan dochodów po zmianach wynosi 109.360.352,58 zł. Plan wydatków po zmianach 

wynosi 118.939.278,71 zł. Deficyt budżetu wynosi 9.578.926,13 zł. Przychody budżetu wynoszą 

13.078.926,13 zł. Rozchody budżetu wynoszą 3.500.000,00 zł. 

 

 Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy burmistrz planuje emisję obligacji na kontynuację budowy Zakładu 

Przyrodoleczniczego. 

 Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że dane pytanie złożył trzeba skierować do burmistrza. 

Uchwała budżetowa na 2023 rok oraz WPF 2023-2040 jest założenie emisji obligacji wynikającej z deficytu 

planowanego w 2023 roku.  

 Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy zaplanowane 6 000 000,00 zł emisji obligacji już nie będzie podlegało 

nowej uchwale rady miejskiej czy będzie musiała być podjęta uchwała.   



 Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że nie było nigdzie mowy o 6 000 000,00 zł.  

 Radny Andrzej Tobolski powiedział, że nie jest członkiem Komisji i nie otrzymał materiałów  

na  posiedzenie. Zapytał, w jakiej wysokości jest zaplanowana emisja obligacji. 

 Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że przychody na dzień dzisiejszy są na poziomie 

13 078 926,13 zł, w tym obligacje w wysokości 8 000 000,00 zł, nadwyżka z lat ubiegłych w wysokości 

2 275 883,00 oraz dochody jednostek samorządu, które stanowiły dochód z roku poprzedniego natomiast 

stanowią przychód na dany rok w wysokości 2  803 043,13 zł.  

 Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy jak jest zaplanowana emisja obligacji to rada nie będzie musiała 

podejmować kolejnej uchwały.  

 Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że celem podjęcia decyzji o wysokości oraz emisji 

ewentualnych obligacji  niezbędna będzie uchwała rady miejskiej.  

 Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy są prowadzone rozmowy, spotkania dotyczące ewentualnej 

kontynuacji budowy Zakładu Przyrodoleczniczego. 

 Zastępca Burmistrza Joanna Łabanowska odpowiedziała, że od dłuższego czasu są prowadzone rozmowy 

odnośnie ewentualnej kontynuacji budowy Zakładu Przyrodoleczniczego.  

 Radny Andrzej Tobolski zapytał, z kim są prowadzone rozmowy. 

Zastępca Burmistrza Joanna Łabanowska odpowiedziała, że na tym etapie nie może powiedzieć. Wszelkie 

informacje odnośnie procesu przetargowego są publikowane na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego 

w Gołdapi.  

Pracownik Biura Rady Katarzyna Krusznis powiedziała, że radny Andrzej Tobolski otrzymał materiały  

na komisję poprzez e-mail jak również został o tym poinformowany poprzez SMS. 

 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040.  

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za 

 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 6 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za 

 

3) 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Kierownik Wydziału WKS Pani Justyny 

Charkiewicz o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr LV/417/2022 Rady 

Miejskiej w Gołdapi z dnia 28 czerwca 2022 r. w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy 

Gołdap dotyczących budżetu obywatelskiego. 

 

Kierownik Wydziału Pani Justyna Charkiewicz powiedziała, że w uchwale nr LXIV/482/2022 Rady 

Miejskiej w Gołdapi z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na 2023 rok  

nie zostały wyodrębnione środki finansowe na ten cel.  W związku z powyższym proponuje się uchylenie 

uchwały LV/417/2022 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 28 czerwca 2022 r. w sprawie konsultacji społecznych 

z mieszkańcami Gminy Gołdap dotyczących budżetu obywatelskiego. 

 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie uchylenia 

Uchwały nr LV/417/2022 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 28 czerwca 2022 r. w sprawie konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Gołdap dotyczących budżetu obywatelskiego. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 6 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za 



 

4) 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Pracownika Wydziału WIK Magdy Zymkowskiej   

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/333/2021 Rady Miejskiej w Gołdapi 

z dnia 28 września 2021 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Gołdap. 

 

Pracownik Wydziału WIK Magda Zymkowska powiedziała, że w stosunku do pierwotnego aktu prawa 

miejscowego najważniejsze wprowadzane zmiany to: 

1. zmiana sposobu i częstotliwości opróżniania nieczystości ciekłych ze zbiorników bezodpływowych oraz 

osadów w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

2. sformułowanie nowego zapisu we wszystkich miejscach w regulaminie, gdzie była mowa o odpadach 

budowlanych i rozbiórkowych, tj. z sformułowania pierwotnego: „odpady budowlane i rozbiórkowe”,  

na sformułowanie nowe: „odpady budowlane i rozbiórkowe z gospodarstw domowych”.   

 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XLII/333/2021 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 28 września 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gołdap. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 6 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za 

 

5) 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Pracownika Wydziału WIK Magdy Zymkowskiej 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/334/2021 Rady Miejskiej w Gołdapi 

z dnia 28 września 2021 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

 

Pracownik Wydziału WIK Magda Zymkowska powiedziała, że w stosunku do pierwotnego aktu prawa 

miejscowego najważniejsze zmianą jest to, iż sformułowano nowy zapis we wszystkich miejscach w uchwale, 

gdzie była mowa o odpadach budowlanych i rozbiórkowych, tj. z sformułowania pierwotnego: „odpady 

budowlane i rozbiórkowe”, na sformułowanie nowe: „odpady budowlane i rozbiórkowe z gospodarstw 

domowych”.   

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XLII/334/2021 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 28 września 2021 r. w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów; 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 6 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za 

 

6)  

Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do pracownika Wydziału WIK Magdy 

Zymkowskiej o przedstawienie projektu w sprawie uchwały określenia górnych stawek opłat za usługi 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz za usługi opróżniana zbiorników bezodpływowych  

lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

 

Pracownik Wydziału WIK Magda Zymkowska powiedziała, że ustala się górne stawki opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi odbioru i zagospodarowania zebranych 

na terenie ich nieruchomości odpadów komunalnych w następującej wysokości za jednorazowy odbiór, jeśli 

odpady: 



1) są zbierane i odbierane w sposób selektywny: 

a) za pojemnik 120 l- 68,50 zł, 

b) za pojemnik 240 l- 87,00 zł, 

c) za pojemnik 660 l- 103,50 zł, 

d) za pojemnik 1100 l- 186,50 zł, 

e) za pojemnik KP- 7- 862,50 zł. 

2) nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny: 

a) za pojemnik 120 l- 137,00 zł, 

b) za pojemnik 240 l-174,00 zł, 

c) za pojemnik 660 l- 207,00 zł, 

d) za pojemnik 1100 l- 373,00 zł, 

e) za pojemnik KP- 7- 1 725,00 zł. 

Ustala się górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługę w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych w wysokości: 

1)  92,00 zł za 1 m3 opróżniania zbiornika bezodpływowego, 

2) 92,00 zł za 1 m3 opróżniania osadnika w instalacji przydomowej oczyszczalni ścieków. 

Stawki opłat, o których mowa w  § 1 i § 2 zawierają należny podatek od towarów i usług (VAT). 

 

Pracownik PWiK Barbara Sereda powiedziała, że do tej pory obowiązywała stawka za obsługę – za wywóz, 

wykonanie usługi. 92,00 zł za 1 m3 jest stawką wraz z dojazdem. Wykonanie usługi w osadnikach  

z oczyszczalni przydomowych (1-2 m3) do których trzeba dojechać, przedsiębiorstwo nie jest w stanie 

wykonać usługi, gdyż cena paliwa oraz pracownika przekroczy tą stawkę. Zaproponowała, by opróżnianie 

osadników w instalacjach określić w oddzielnym punkcie. W tej chwili przedsiębiorstwo jest na etapie 

aktualizacji cenników.  

 Pracownik Wydziału WIK Magda Zymkowska odpowiedziała, ze wskazana stawka jest stawką tylko  

za opróżnianie bez wskazania stawek za transport. Stawki są ustalone z przedsiębiorcami, którzy mogli wnieść 

uwagi, sugestie.  

 Członek Komisji Zbigniew Mieruński zapytał, czy przedsiębiorcy mogą sami proponować stawkę  

za transport za km. 

Pracownik Wydziału WIK Magda Zymkowska odpowiedziała, że tak. Urząd nie zna kosztów eksploatacji 

pojazdów. Przedsiębiorcy mają  różne rodzaje samochodów do odbioru nieczystości.  

Pracownik PWiK Barbara Sereda powiedziała, że znalezione interpretacje wskazują, że do określonej 

górnej stawki przedsiębiorca nie może już nic doliczyć.  

Członek Komisji Józef Wawrzyn powiedział, że skoro pojawiają się takie wątpliwości zaproponował 

przekazanie tego zagadnienia radcy prawnego Urzędu i do sesji przedstawić opinię prawną w tej sprawie.  

 Zastępca Burmistrza Joanna Łabanowska zaproponowała, by na dzisiejszym posiedzeniu zaopiniować dany 

projekt uchwały a do czasu sesji projekt będzie zweryfikowany przez radcę prawnego a opinia w jak 

najszybszym czasie przekazana radnym.  

 

Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz za usługi 

opróżniana zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się  

 

 

 Członek Komisji Pani Teresa Dzienis powiedziała, że Pani Magda Zymkowska została poinformowana 

przed posiedzeniem Komisji o danej sytuacji. 

 Pracownik PWiK Barbara Sereda powiedziała, że ciężko było rozwikłać daną sytuację przed propozycją 

uchwały. 

 Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że problem był zgłaszany  

w odniesieniu nieczystości ciekłych. Odnośnie osadników z przydomowych instalacji nie było takiej rozmowy. 



Przedsiębiorstwo zgłaszało się z oświadczeniem o tym, że będą przejmowane osady ze względu ze zmianą 

ustawy. Podjęcie uchwały jest ważne nie tylko na nieczystości ciekłe ale również ze względu na odpady 

komunalne. Stawki górne opłat są za odpady komunalne, jak i za nieczystości ciekłe w postaci zbiorników 

bezodpływowych i osadników. Ważnym jest przyjęcie danej uchwały i ewentualne naniesienie do niej 

autopoprawek bądź późniejsza zmiana tej uchwały.  

 

7) 

Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do pracownika wydziału WIK Magdy 

Zymkowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gołdap na rok 2023”. 

 

Pracownik Wydziału WIK Magda Zymkowska powiedziała, że priorytetowym celem działania Gminy jest 

przede wszystkim zapobieganie rozmnażaniu zwierząt poprzez ich sterylizację i kastrację. Program określa 

zasady opieki nad bezdomnymi zwierzętami i ograniczania problemu ich bezdomności. Obejmuje swoim 

zakresem:   

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schronisku dla zwierząt; 

5) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt, elektroniczne znakowanie (czipowanie) zwierząt,  

      w szczególności psów i kotów posiadających właścicieli;  

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt. 

 

Koszty realizacji niniejszego programu w ramach posiadanych środków finansowych ponosi gmina. 

Wysokość środków finansowych przeznaczonych na realizację w/w zadań wynosi 456 000,00 zł, z czego 

przeznacza się: 

1) kwotę 6 000,00 zł na wydawanie i zakup karmy kotom wolno żyjącym, 

2) kwotę 426 500,00 zł na: zadania realizowane przez schronisko dla zwierząt w miejscowości Kośmidry 

49, opiekę nad kotami wolno żyjącymi w tym sterylizacja lub kastracja, dofinansowanie zabiegów sterylizacji 

lub kastracji zwierząt posiadających właścicieli, bezpłatne oznakowanie psa/kota mikroczipem, usypianie 

ślepych miotów psów i kotów dostarczonych przez mieszkańców, koszty leczenia zwierząt powypadkowych 

lub wymagających interwencji weterynaryjnej, utrzymanie w gospodarstwie rolnym zwierząt zabłąkanych lub 

odebranych właścicielowi, 

3) kwotę 700,00 zł na działania edukacyjne w zakresie objętym Programem, 

4) kwotę 22 800,00 zł na całodobową opiekę weterynaryjną w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem 

zwierząt. 

 

Członek Komisji Monika Wałejko zapytała, jaka kwota zostanie przeznaczona na kastrację, sterylizację.  

Pracownik Wydziału WIK Magda Zymkowska odpowiedziała, że kwota jest zmienna , gdyż wszystko zależy 

od ilości psów w schronisku. Jeżeli będzie mniej zwierzaków to więcej środków bezie przeznaczonych na 

usługi weterynaryjne. Priorytetem jest zapewnienie psom opieki.  

 

Przewodnicząca Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  

na terenie Gminy Gołdap na rok 2023”. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 6 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za. 

 

Do pkt 5 

Członek Komisji Marian Chmielewski powiedział, że była mowa o dofinansowaniu samochodu dla 

Powiatowej Komendy Policji. Dodał, że wniosek o dofinansowanie do samochodu w kwocie 300 000,00 zł 



złożył Komendant Państwowej Straży Pożarnej. Po zakupie przez straż pożarną nowego samochody stary  

zostałby przekazany OSP znajdującym się na terenie gminy.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że rozmawiał w tej sprawie z wojewodą, który w dalszej 

kolejności podejmie rozmowy z komendantem wojewódzkim o zmniejszeniu danej kwoty.   

Członek Komisji Teresa Dzienis powiedziała, że sołtys sołectwa Piękne Łąki poinformowała, że nie można 

sprzedawać kur na jarmarku ze względu na brak utwardzenia. W innych miastach nie ma takich problemów a 

dla osób które się tym zajmują jest to istotne.  

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek zgłosiła wniosek w sprawie przeprowadzenia Komisji Zdrowia, 

Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego w trybie stacjonarnym z możliwością 

uczestniczenia w niej osobiście lub w formie telekonferencji z użyciem systemu teams w dniu 14.03.2023 r. 

oraz 20.03.2023 r.  

Członek Komisji Zbigniew Mieruński zgłosił wniosek w sprawie przeprowadzenia Komisji Oświaty, 

Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego  w trybie stacjonarnym 

z możliwością uczestniczenia w niej osobiście lub w formie telekonferencji z użyciem systemu teams w dniu 

20.03.2023 r. 

Członek Komisji Teresa Dzienis zgłosiła wniosek w sprawie przeprowadzenia Komisji Rozwoju Obszarów 

Wiejskich w trybie stacjonarnym z możliwością uczestniczenia w niej osobiście lub w formie telekonferencji 

z użyciem systemu teams w dniu 14.03.2023 r. oraz 20.03.2023 r. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły zgłoszone wnioski: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 6 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za. 

 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała               Przewodniczący Komisji 

     Katarzyna Krusznis                     Zdzisław Janczuk 


